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Op 23 februari 2021 hield de Commissie voor Buitenlands Beleid, Europese Aan-

gelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme een gedachtewisseling 

over brexit en corona. Minister Zuhal Demir gaf over beide onderwerpen een voort-

gangsrapportage.  

 

De eerste gedachtewisseling over de aanpak van de coronacrisis in het beleidsveld 

Toerisme vond plaats op 21 april 2020 (zie Parl.St. Vl.Parl. 2019-20, nr. 47). Ver-

volgens was er een voortgangsrapportage op 5 mei, 2 juni en 15 september 2020 

(zie Parl.St. Vl.Parl. 2019-20, nr. 48, 71 en 101).  

 

Over de gevolgen van de brexit op het toerisme had tot dusver geen aparte ge-

dachtewisseling met minister Zuhal Demir plaatsgevonden. Het onderwerp kwam 

wel al aan bod naar aanleiding van de begrotingsbesprekingen. 

 

De commissieleden konden over de twee onderwerpen vooraf vragen indienen als 

input voor de voortgangsrapportage over brexit (bijlage 1) en over corona (bijlage 

2). Ook vijf vragen om uitleg over corona werden naar de voortgangsrapportage 

verwezen (Vragen om uitleg Vl.Parl. 2020-21, nr. 1380, 1382, 1395, 1741 en 1800). 

Die vragen werden door de minister schriftelijk beantwoord (bijlage 3). Alle vragen 

zijn consulteerbaar op de dossierpagina van dit document op www.vlaamsparle-

ment.be. 

 

(De gedachtewisseling werd als videoconferentie georganiseerd.) 

1. Voortgangsrapportage over de brexit door minister Zuhal Demir 

Minister Zuhal Demir heeft haar antwoorden op de vragen gebundeld per thema. 

1.1. Stopzetting ferryverbinding Hull-Zeebrugge en herdenkingstoerisme 

Het is bekend dat de veerroute Hull-Zeebrugge werd gebruikt door twee types van 

bezoekers: de scholen en busmaatschappijen, in het bijzonder om de Westhoek en 

Brugge te bereiken, en de mensen uit het noorden van Engeland en Schotland, 

reizend met de auto als een gemakkelijke, handige manier om bestemmingen in 

heel Vlaanderen te bereiken.  

 

Door het wegvallen van de route zijn bezoekers verplicht om via het buitenland 

naar Vlaanderen te reizen, waarvan de verbinding Dover-Calais op dit moment de 

meest haalbare optie lijkt. Die oversteek is immers korter en goedkoper, en P&O 

Ferries investeert in nieuwe en gerenoveerde schepen op die route. De afstand 

Calais-Ieper is redelijk kort (minder dan een uur rijden), in tegenstelling tot de 

afstand Rotterdam-Ieper (bijna drie uur rijden). Toerisme Vlaanderen werkt met 

Westtoer en belanghebbenden in de Westhoek nauw samen met de scholenmarkt 

in het Verenigd Koninkrijk om de sector nieuw leven in te blazen. 

 

Open Vld had een specifieke vraag over een rechtstreekse vliegverbinding met 

Groot-Brittannië via de luchthaven van Oostende. De minister weet niet of dit het 

juiste moment is om een nieuwe luchtverbinding te openen. Als dat al het geval is, 

dan zou het moeten zijn vanuit een bestemming in het noorden van Engeland of 

Schotland waar de bestaande spoorverbindingen beter zijn. Prioriteit nu is echter 

het herstel na corona. 

 

Dat geldt ook voor het herdenkingstoerisme in de regio. De coronacrisis heeft het 

internationale toerisme grondig door elkaar geschud. Dat zorgt uiteraard voor veel 

ellende, maar ook voor kansen. De Vlaamse Regering heeft omvangrijke middelen 

klaargezet voor de relance. Eerder dan voor een apart fonds, pleit de minister 

ervoor om die middelen breed en toekomstbestendig in te zetten. 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=11994
http://www.vlaamsparlement.be/
http://www.vlaamsparlement.be/
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1.2. Administratieve lasten door de brexit 

N-VA had vragen over de administratieve lasten door brexit. Voor Britse bezoekers 

vormen die echter geen probleem. Zij hebben altijd al een internationaal paspoort 

nodig gehad. Het VK heeft immers geen identiteitskaarten. Ingezetenen van het 

VK die een Europese ziekteverzekeringskaart hebben die voor 1 januari 2021 is 

afgegeven, kunnen die blijven gebruiken. De Britse regering heeft nu een gratis 

‘Global Health Insurance’-kaart gelanceerd. 

 

De vraag in welke mate de reispasplicht op termijn een belemmering wordt voor 

het toerisme naar het VK, verwijst vermoedelijk naar de verplichting om een inter-

nationaal paspoort te kunnen voorleggen vanaf 1 oktober 2021. Dat is inderdaad 

een verstrenging. Voor de meeste bestemmingen buiten de EU is echter een pas-

poort verplicht. Omdat het aantal Belgen met een paspoort daardoor redelijk groot 

is, verwacht de minister niet dat het een grote belemmering zal zijn.  

 

Wat het gevolg is voor de werkvergunningen van bijvoorbeeld Britse gidsen die 

meereizen met Britse toeristen, vraagt Open Vld. In het EU-VK-akkoord werd vast-

gelegd dat voor bepaalde categorieën, waaronder het toerismepersoneel, geen ar-

beidskaart vereist is. Die vrijstelling geldt wel enkel voor een periode van verblijf 

die beperkt is tot minder dan 90 dagen op een periode van 180 dagen. 

 

Voor de Britten was de Westhoek slechts één snelle en goedkope ferryverbinding 

verwijderd van een bezoekje. Dat bezoekje zal omslachtiger worden door de brexit. 

Veel West-Vlaamse toeristische ondernemers maken zich dus terecht zorgen.  

 

Brugge is ook een populaire bestemming voor Britten. Op welke manier wil de 

minister ervoor zorgen dat Britse toeristen niet te veel geconfronteerd worden met 

de nadelige effecten van de brexit en naar Vlaanderen blijven komen? Toeristen 

die met hun eigen auto per veerboot van het VK naar Vlaanderen of ergens anders 

in continentaal Europa reizen, moeten nu al een groene kaart hebben die door hun 

verzekeringsmaatschappij wordt afgegeven. Een dergelijke kaart wordt tegen een 

zeer lage prijs of soms zonder kosten verstrekt en zelfs proactief aangeboden, en 

vormt dus geen belemmering om te reizen. Zodra het Etias (Europees systeem 

voor reisinformatie en -autorisatie) is ingevoerd, zullen reizigers dat moeten aan-

vragen. Voor de rest blijft alles bij het oude. COVID-19 weerhoudt mensen er mo-

menteel helaas van om ergens naartoe te reizen, maar zodra reizen weer mogelijk 

wordt, zijn de Britten gemotiveerd om dat te doen en staat Vlaanderen hoog op 

hun lijst. 

1.3. Heropstart Brits toerisme naar de Westhoek 

N-VA had verder een vraag over de voorbereiding van de heropstart van het Britse 

toerisme. Op welke manier bereidt Toerisme Vlaanderen het moment voor dat het 

internationale toerisme vanuit het VK naar de Westhoek weer op gang komt? Tij-

dens de COVID-19-periode had het geen zin om buitenlandse bezoekers te verlei-

den om naar Vlaanderen te komen, en werden alle middelen ingezet om het 

binnenlandse toerisme te stimuleren.  

 

Wel heeft men er alles aan gedaan om Vlaanderen in beeld te houden en de band 

met de bezoekers te behouden. Samen met Westtoer werden in het najaar van 

2020 geregeld video’s gepost van lokale partners op de Facebookpagina, met de 

boodschap: “Flanders Fields is not the same without you. We hope you can visit us 

soon.” Toerisme Vlaanderen liet bovendien een video produceren om de boodschap 

te versterken, die op YouTube meer dan 500.000 maal werd bekeken en meer dan 

1000 maal gedeeld. 
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Een ander voorbeeld was Anzac Day 2020. Op die dag herdenken vooral Australië 

en Nieuw-Zeeland hun oud-strijders. In samenwerking met Visit Ieper 

livestreamde Toerisme Vlaanderen een herdenkingsbeiaardconcert. Daarmee be-

reikte men ongeveer 20.000 mensen. Daarnaast lanceerde het Memorial Museum 

Passchendaele 1917 een oproep aan de WO I-gemeenschap om een foto van zich-

zelf te posten bij zonsopgang met de hashtag #StandAtDawn. 

 

Verder wordt ook de periode voorbereid waarin er weer gereisd mag worden vanuit 

het Verenigd Koninkrijk. Zo werd de ‘Welcome back to Flanders Fields Pass’ ont-

wikkeld, die serieuze kortingen aanbiedt bij een bezoek aan attracties en musea in 

de Westhoek. De kosten worden door Toerisme Vlaanderen gedragen. De bezoeker 

krijgt de pas als hij rechtstreeks boekt bij een hotel in de Westhoek, Nieuwpoort 

of Kortrijk. Hij kan ook door bezoekers uit andere landen gebruikt worden. De 

bedoeling is hem te lanceren zodra de Britse bezoekers opnieuw naar Vlaanderen 

kunnen en mogen reizen. 

 

Daarnaast richt men zich ook op professionals als congresorganisatoren en tour-

operators. Voor die sector worden, samen met lokale partners, een aantal exclu-

sieve programma’s uitgewerkt: een interactieve wandeling in de ‘memorial 

gardens’ van Zonnebeke, thuis bij de locals in Poperinge enzovoort. Zij werden in 

première aan de organisaties voorgesteld op het online Flanders Travel Forum op 

9 en 10 februari 2021, waarop bijna duizend aanwezigen geteld werden. De pro-

gramma’s zullen verder aan de man gebracht worden via nieuwsbrieven en mee-

tings met touroperators.  

 

Vervolgens gaat minister Zuhal Demir in op de vragen van CD&V over het herden-

kingstoerisme WO I. De minister heeft vorige week nog overleg gehad met verte-

genwoordigers van de West-Vlaamse toeristische sector. Ook bij hen leefde de 

vraag, die trouwens breder gaat dan enkel brexit. Door de coronacrisis is er een 

breuk gekomen in de jaarlijkse traditie van scholen en groepen om de Westhoek 

te bezoeken. Er moet tot elke prijs vermeden worden dat die structureel wordt. 

 

Op korte termijn zullen Britten de Westhoek blijven bezoeken, verwacht de minis-

ter. De honderd jaar oude band tussen de regio en het VK is zo sterk dat enkele 

formaliteiten de bezoekers niet zullen tegenhouden hun geliefde regio te bezoeken. 

Uit de vele reacties op sociale media kan men afleiden dat de Britten de regio en 

hun bewoners echt missen en uitkijken naar het moment dat ze opnieuw mogen 

reizen naar de Westhoek. Men richt zich daarvoor op de WO I-gemeenschappen in 

het Verenigd Koninkrijk, die goed ontwikkeld zijn. Er is een sterke wens om te 

reizen zodra dat mogelijk is. Daarop wordt onder andere ingezet met de pas ont-

wikkelde Welcome Back to Flanders Fields Pass. 

 

Op langere termijn wil de sector ook inzetten op diversificatie via Franse, Duitse of 

Nederlandse bezoekers. Toerisme Vlaanderen bekijkt hoe het dat verder kan on-

dersteunen. Het werkt samen met Westtoer om het bovenstaande en andere ini-

tiatieven te verwezenlijken, maar ook met partners als Visit Ieper of de 

Commonwealth War Graves Commission.  

 

De bezoekersaantallen worden verder gemonitord. Het bezoekersonderzoek dat 

tijdens de eeuwherdenking liep, wordt voortgezet. Het wordt uitgevoerd door 

Westtoer en gecofinancierd door Toerisme Vlaanderen. 

 

Op de vraag welke bijkomende investering minister Zuhal Demir zal doen voor de 

oorlogssites en de ontsluitingen in de Westhoek, antwoordt ze dat specifiek voor 

de oorlogssites er in 2023 een themajaar ‘Landschap als getuige’ komt, over de 

inplanting en architectuur van de oorlogskerkhoven. Daarvoor heeft ze alvast het 

nodige budget uitgetrokken, dat voorlopig 2,5 miljoen euro bedraagt. 
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1.4. Kunststeden 

Wat de vragen over Britse bezoekers in de kunststeden en met name Brugge be-

treft, verzekert de minister dat de bezoekersaantallen zoals voorheen gemonitord 

worden. Daarnaast wordt nauw samengewerkt met de partners in het Verenigd 

Koninkrijk, waaronder de touroperators, OTA's (Online Travel Agency) en vervoer-

ders, om de vraag te stimuleren en op te volgen. Brexit zal de zaken er niet ge-

makkelijker of beter op maken, maar men moet het effect op de inwoners van het 

Verenigd Koninkrijk die naar Vlaanderen reizen, vooral die met de trein, niet dra-

matiseren. Zij zullen dat blijven doen, voorspelt de minister. Er is een reeks her-

stelactiviteiten gepland voor de promotie voor de kunststeden. Zij verzekert dat 

wordt samengewerkt met partners als Westtoer, Visit Bruges of P&O Ferries. 

 

De voorstellen die de provinciale toeristische organisaties en de toeristische dien-

sten van de kunststeden hebben gedaan, vormen mee de basis van het relance-

plan. Als voorbeelden van bedragen die daarvoor worden uitgetrokken, noemt ze 

10 miljoen euro voor erfgoed, 3 miljoen euro voor de Vlaamse Meesters, 2,5 mil-

joen euro voor de Groote Oorlog, en 3,5 miljoen euro voor het culinaire. 

1.5. Biercultuur 

De Belgische biercultuur is inderdaad zeer goed ingeburgerd in het Verenigd  

Koninkrijk, en het is belangrijk om dat verder te ontwikkelen. De minister is van 

plan ons bier te positioneren als divers, innovatief, van de hoogste kwaliteit, en als 

meer dan alleen bier. Ze denkt bijvoorbeeld aan de combinatie van bier met gas-

tronomie of de presentatie van bier in unieke glazen. Daarbij richt men zich ook op 

internationale verbanden. Vorig jaar, vlak voor de lockdown, werkte een brouwer 

uit het Verenigd Koninkrijk samen met de ambachtelijke brouwer Hof ten Dormaal 

uit Tildonk. Het was de bedoeling dat bier te lanceren op het Leuven Innovation 

Beer Festival, maar door corona is dat evenement niet doorgegaan. Het bier zal 

worden gepromoot bij ‘beer communities’ in het VK. Promotie is gepland in het VK, 

en kan hopelijk in de zomer effectief van start gaan. 

 

Hoe zal de minister samenwerken met de kleinere, ambachtelijke brouwerijen in 

Vlaanderen? Zij verzekert dat ze niet alleen samenwerkt met internationaal be-

kende, grote namen als Duvel Moortgat. Aan die grote namen moeten de ambach-

telijke bieren vastgehangen worden en mee gepromoot worden. Ze plant ook de 

volgende jaren projectoproepen rond het thema biercultuur. Zij verwacht dat daar 

heel wat microbrouwerijen aan meedoen en belooft te waken over het evenwicht. 

2. Vragen van de leden 

2.1. Tussenkomst van Bart Tommelein 

Bart Tommelein vraagt aandacht voor het fenomeen dat, zodra het beter weer 

wordt, veel mensen naar de kust trekken, zeker nu reizen naar het buitenland 

praktisch verboden zijn. Dat vraagt om maatregelen, waarvoor hij ook in belang-

rijke mate rekent op de Vlaamse Regering en op deze minister in het bijzonder. 

Iedereen is welkom, maar de kust is niet voorzien op dergelijke mensenmassa’s 

als de horeca dicht is, waarschuwt hij.  

 

Mensen komen massaal met de trein, en ook met de auto naar de kust. Het lid 

stelt vast dat Westtoer, Toerisme Vlaanderen en de kuststeden en -gemeenten 

inspanningen leveren om dat goed te monitoren en te beheersen met een drukte-

barometer, maar dat andere actoren dat niet van harte doen.  

 

Hij wil geen strijd voeren tegen een bepaalde federale instelling, maar pleit er wel 

voor dat de strijd tegen corona schouder aan schouder gevoerd wordt. Hij stelt 
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onder meer vast dat reizigers getuigen over overvolle treinen. Als we dat negeren, 

kunnen we aan de kust nog zoveel inspanningen leveren, maar dan is dat tever-

geefs. Hij vraagt dan ook dat minister Zuhal Demir aan de minister-president 

vraagt om op het volgende Overlegcomité te pleiten voor nauw overleg met de 

regio’s en steden, om een herhaling van de situatie van het vorige weekend te 

voorkomen. 

 

Verder hoopt hij, samen met de minister, op snelle duidelijkheid over zomerfesti-

vals en -evenementen, al begrijpt hij dat het nog even afwachten en -tasten is. 

Het zal nog een hele tijd duren voor de sector van de evenementen en hun onder-

steuning er economisch weer bovenop is, en daarom is het belangrijk dat ze deze 

zomer al een aantal dingen kunnen doen om weer op gang te komen. 

 

Tot slot vindt hij een vliegverbinding tussen het VK en Oostende wel degelijk een 

opportuniteit voor Vlaanderen om de impact van de brexit te beperken, al was het 

maar om de Schotse zalm opnieuw tot hier te doen geraken. 

2.2. Tussenkomst van Annick Lambrecht 

Annick Lambrecht had een vraag om uitleg ingediend over het Historium (Vragen 

om uitleg Vl. Parl. 2020-21, nr. 1800), een belevingsmuseum op de markt van 

Brugge. Het draait goed maar wordt, omdat het geen eigen collectie heeft, geca-

tegoriseerd als pret- en themapark, terwijl het een museum is. Als gevolg daarvan 

is het niet opnieuw kunnen opengaan. Nochtans is het mogelijk om te werken met 

kleine groepjes van bezoekers die om de vijf minuten starten. De deur naar een 

volgende kamer gaat pas open als het verhaal in de vorige kamer klaar is. Men kan 

de groepjes dus strikt gescheiden houden. Daar komt bij dat klassen opnieuw op 

daguitstap mogen, maar Historium hen niet kan ontvangen omdat het zogezegd 

een pretpark is.  

 

Is de minister op de hoogte van die specifieke situatie? Ziet zij een mogelijkheid 

om die te verhelpen en te vermijden dat men moet wachten tot de grote pretparken 

met hun roetsjbanen heropenen?1 

3. Antwoorden van minister Zuhal Demir 

Zuhal Demir treedt bij dat de vraag van Bart Tommelein aan de federale collega’s 

gericht is en belooft het probleem onder hun aandacht te brengen. Tegelijk kan 

het lid het ook zelf aankaarten bij de premier, die hij immers wekelijks ziet op zijn 

partijbestuur. Hoe meer wegen bewandeld worden om druk uit te oefenen op de 

federale collega’s en de NMBS, hoe beter.  

4. Voortgangsrapportage over corona 

4.1. Reisintenties 

Op de vraag van N-VA over de reisintenties antwoordt de minister dat de laatste 

eigen bevraging inderdaad dateert van september 2020. Een volgende bevraging 

is gepland voor april 2021. Verder gaf VLAIO aan twijfels te hebben bij de cijfers 

van Graydon en heeft het geen updates meer bezorgd. Toerisme Vlaanderen heeft 

dan ook zelf actie ondernomen. Het heeft eind januari 2021 in samenwerking met 

de provincies en kunststeden een bevraging gedaan bij de volledige logiessector, 

waarin gepolst is naar het afgelopen jaar en hoe men de toekomst inschat. Die 

resultaten worden eind februari 2021 meegedeeld. De responsgraad kan wel al 

meegegeven worden: die ligt tussen de 30 en 40 procent, afhankelijk van de pro-

vincie. 

 
1 Het antwoord op deze vraag is schriftelijk geformuleerd en gaat als elektronische bijlage. 
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4.2. Overzicht van de steunmaatregelen 

De toeristische sector heeft een beroep gedaan op en doet nu nog een beroep op 

de diverse algemene ondersteuningsmaatregelen zoals de coronahinderpremie, 

het overbruggingskrediet, de tijdelijke werkloosheid, het uitstel van de betaling 

voor leningen, en de globalisatiepremie. Op dit moment is het nog altijd mogelijk 

voor de toeristische sector om steunmaatregelen zoals de globalisatiepremie aan 

te vragen. Op basis van onderzoek van Graydon weet men dat de ondersteunings-

maatregelen ervoor gezorgd hebben dat een aanzienlijk deel van de toeristische 

ondernemingen nog bestaat.  

 

De sectorspecifieke ondersteuning betreft het noodfonds van 28 miljoen euro, dat 

vorig jaar ondersteuning heeft geboden aan de sociaal-toeristische sector. Dankzij 

die ondersteuning konden veel kwetsbare mensen toch op vakantie gaan.  

 

Zeer recent is ook het stimulusprogramma aangekondigd, waarin liefst 30 miljoen 

euro uitgetrokken wordt voor logies en attracties, om hen te ondersteunen bij in-

vesteringen. Het besluit van de Vlaamse Regering staat 26 februari op de agenda, 

zodat vanaf 1 maart 2021 aanvragen ingediend kunnen worden.  

 

Voor de eventsector trekt minister Hilde Crevits 50 miljoen euro uit in de vorm van 

leningen, maar ook Toerisme Vlaanderen en Event Flanders lanceren een oproep 

voor 10 miljoen euro opdat events deze zomer coronaproof kunnen plaatsvinden.  

 

Heel veel hangt natuurlijk af van toekomstige maatregelen die nu nog onbekend 

zijn, geeft de minister toe. Zij wil echter wel voorbereid zijn. Wat de crisismaatre-

gelen van de federale overheid betreft, vermeldt ze de tijdelijke werkloosheid en 

het overbruggingsrecht.  

4.3. Exitstrategie 

Op de vragen over de exitstrategie voor de toeristische sector, antwoordt de mi-

nister dat dit allemaal nog te bekijken is. Onderdelen als musea en dierenparken 

zijn alweer open, maar veel hangt af van de heropening van de horeca, die zij het 

kloppend hart van het toeristische beleid noemt.  

 

Zij verzekert dat de exitstrategie in voorbereiding is, met Toerisme Vlaanderen, 

met de sector en met de deelstaten. Als die klaar is, zal ze die bij het Overlegcomité 

onder de aandacht brengen. De protocollen die nu al zijn opgesteld, voldoen aan 

de strenge huidige voorwaarden. Indien daar geen wijzigingen aan gebeuren, zul-

len de protocollen niet herzien hoeven te worden. Voor de evenementen is er een 

CERM en een CIRM. Het eerste is in overleg met het coronacommissariaat en met 

de brede eventsector herwerkt tot een CERM 2021.  

4.4. Festivals 

Zij onderstreept dat de 10 miljoen euro voor de ondersteuning van de festivals niet 

alleen naar de grote festivals gaat. De minister vermoedt dat die laatste vooral een 

beroep zullen doen op de genoemde 50 miljoen euro van minister Hilde Crevits in 

het kader van de terugbetaalbare voorschotten. Haar middelen, de 10 miljoen 

euro, zijn vooral bedoeld voor de kleinere festivals en evenementen. Doel is inno-

vatieve investeringen doen, zoals met compartimenten werken. 

 

Het festival wordt binnen het kader van de projectoproep opgevat als een hoog-

kwalitatieve, unieke gebeurtenis binnen de culturele en creatieve sectoren (mu-

ziek, design, theater, dans, beeldende kunst, literatuur, processies en film), 

plaatsvindt binnen de periode van 15 juni 2021 tot en met 31 oktober 2021. De 

oproep staat ook open voor mobiele varianten zoals processies. Zij onderstreept 
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echter eens te meer dat alles zal afhangen van de beslissing of ze mogen plaats-

vinden. 

4.5. Heropening van de vakantieparken, campings en tweede verblijven 

De heropening van de vakantieparken en de campings is inderdaad een goede 

zaak, wat wordt bevestigd door signalen uit de sector. Het is goed dat mensen in 

deze coronatijd even weg kunnen, dicht bij de natuur, wandelen, fietsen, iets be-

zichtigen, op een coronaveilige manier, en het ’s avonds gezellig maken op de 

camping. 

 

Ook zij heeft e-mails gekregen van de eigenaars van een tweede verblijf in het 

buitenland en van de buitenlandse toeristen die naar hun tweede verblijf in Vlaan-

deren willen komen, net zoals van de grote vakantiewoningen en de slaapzalen in 

de hostels en jeugdverblijven, die nog altijd met beperkingen zitten. Die blijven 

echter afhangen van de beslissingen door het Overlegcomité. 

4.6. Europees toeristisch beleid 

Zowel op ambtelijk als op ministerieel niveau wordt overleg gepleegd op Europees 

niveau, legt de minister uit. Tijdens het afgelopen Duitse voorzitterschap in de 

tweede helft van 2020 heeft Vlaanderen als woordvoerder voor België deelgeno-

men aan de Europese toerismeconventie op 12 oktober 2020. Die heeft de krijtlij-

nen getekend voor een toekomstig beleid. Vlaanderen nam eveneens deel aan het 

Europese toerismeforum op 23 oktober 2020. Er was ook een informele EU-raad 

Toerisme, waarop toerisme als industrieel ecosysteem en het herstel van de toe-

ristische sector besproken werden.  

 

Het is de bedoeling van het Portugese voorzitterschap tijdens de eerste helft van 

2021 om de krijtlijnen die eind 2020 afgesproken werden, te vertalen in Raads-

conclusies. Het gaat daarbij onder meer om het toerisme als middel om de ge-

meenschap en de bestemming te laten floreren, het belang van een gecoördineerde 

aanpak en de focus op kwaliteit. Het Portugese voorzitterschap tijdens de eerste 

helft van 2021 organiseert op 8 maart 2021 een buitengewone informele EU-

ministerraad Toerisme, die de focus zal leggen op het heropenen van het toeristi-

sche seizoen. Binnen de bevoegdheden van de Europese Unie op het vlak van toe-

risme is een gemeenschappelijke aanpak met respect voor subsidiariteit en 

proportionaliteit wenselijk. 

4.7. Virtueel netwerkmoment 

Verder werd gevraagd om het opzet van het virtueel netwerkmoment op 9 en 10 

februari toe te lichten. Speciale tijden vragen nieuwe manieren van denken en 

oplossingen. Daarom organiseerde Toerisme Vlaanderen op 9 en 10 februari met 

het #FlandersTravelForum voor het eerst een virtueel b2b-evenement om de 

Vlaamse toeristische sector op een veilige manier in contact te brengen met part-

ners uit alle hoeken van de wereld. 

 

Voor Vlaamse toeristische aanbieders was het forum de uitgelezen kans om hun 

aanbod voor te stellen voor de thema’s die Toerisme Vlaanderen internationaal wil 

benadrukken, zoals fietsland, culinair erfgoed en erfgoedbeleving met focus op de 

herdenking van de Eerste Wereldoorlog en de Vlaamse Meesters. In totaal maakten 

ongeveer negentig Vlaamse aanbieders intensief gebruik van het nieuwe online-

platform. Gedurende twee dagen hebben zij virtueel genetwerkt met meer dan 320 

internationale reispartners uit 22 landen in 2800 vooraf gemaakte afspraken. De 

eerste reacties uit de sector waren overweldigend, en momenteel is Toerisme 

Vlaanderen bezig met een finale evaluatie van het project.  
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4.8. Projecten in het kader van de Faciliteit voor Herstel en Veerkracht 

In kader van de Faciliteit voor Herstel en Veerkracht heeft Vlaanderen projecten 

bezorgd aan Europa. Kan de minister verduidelijken of en zo ja welke van de ge-

selecteerde projecten ook op de toeristische sector van toepassing zijn?  

 

Momenteel loopt het overleg met betrekking tot de projecten die Vlaanderen voor 

Europese cofinanciering zal indienen bij de Europese Commissie, geeft de minister 

aan. 

4.9. Promotiecampagne voor de kunststeden 

De internationale promotiecampagne voor de kunststeden, met focus op de buur-

landen, is momenteel in volle voorbereiding om, in samenwerking en overleg met 

de betrokken stedelijke partners, klaar te zijn op het moment dat we weer buiten-

landse bezoekers mogen verwelkomen. De kunststeden komen daarnaast ook aan 

bod in de campagne Vlaanderen Vakantieland 2021, met inbegrip van het nieuwe 

tv-programma. 

 

Onderzoek en ervaring leren dat bezoekers in volle coronaperiode vooral buitenac-

tiviteiten ondernemen (fietsen en wandelen) en daarbij ook eerder kiezen voor 

logies waar ze in hun eigen bubbel kunnen verblijven en zo weinig mogelijk con-

tacten hebben met derden. Mede om die redenen waren er in 2020 meer bezoekers 

in de groene regio’s en aan de kust dan in de kunststeden. De periodieke sluiting 

van restaurants, cafés en winkels heeft daar natuurlijk ook mee te maken, om van 

het wegvallen van fysieke meetings en congressen nog te zwijgen. Men hoopt dat 

de situatie vanaf het voorjaar 2021 gunstiger zal zijn. De promotiecampagne voor 

de kunststeden, met focus op de buurlanden, is in volle voorbereiding en binnen-

kort klaar. 

4.10. App YouFlanders en mobiele strategie 

In het kader van de Vlaanderen Vakantielandcampagne ontwikkelde Toerisme 

Vlaanderen de app YouFlanders. Er wordt gevraagd naar de meerjarige strategie 

op dit vlak. Er werd nauwkeurig onderzoek gedaan naar de juiste partner om Toe-

risme Vlaanderen te adviseren over mobiele strategie en gebruikersbehoeftes. De 

enquête begint in de komende dagen via de app en kanalen als Vlaanderen Vakan-

tieland. De resultaten en conclusies zullen eind april klaarliggen en vormen de basis 

van het werk aan een langetermijnstrategie. 

 

Niet alleen over YouFlanders, maar over de mobiele strategie in het algemeen voor 

Toerisme Vlaanderen, waren er vragen: hoe past de mobiele app in het bredere 

plaatje van communicatie naar de doelgroepen? Moet Toerisme Vlaanderen dat 

project alleen dragen? Welke rol moet de druktedimensie spelen? Wat creëert 

waarde voor de potentiële gebruiker?  

 

Ook al is het nog te vroeg om de vragen concreet te beantwoorden, toch geeft de 

minister aan dat het voor YouFlanders praktisch zou kunnen betekenen dat men 

het aanbod makkelijker brengt volgens interesses en passies, de beleving via de 

app opkrikt met moderne technologie, het digitale aanbod van toeristische attrac-

ties beschikbaar maakt, praktische oplossingen voor de gebruiker uitbreidt (met 

bijvoorbeeld horeca en reservaties), of het aanbod kan uitbreiden of aanpassen 

met evenementen of door de burger zelf voorgestelde toeristische troeven. 

4.11. Campagne buurlanden 

Voor de buurlanden wordt een integrale campagne gepland met focus op reputatie 

en conversie zodra dat mogelijk is. Hopelijk komt er een zachte start vanaf het 
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voorjaar 2021, in samenwerking met en met de focus op de kunststeden. De cam-

pagne zal drie jaar duren. 

 

Daarnaast blijft men Vlaanderen als bestemming internationaal bij de juiste doel-

groepen onder de aandacht brengen. Afhankelijk van de geldende maatregelen 

wordt de communicatie aangepast. Die kan variëren van lokale acties in de rele-

vante markten tot internationale acties in Vlaanderen, online of offline. Zo blijft 

men de mijlpalen in de kijker zetten, bijvoorbeeld de opening van Sint-Baafs en de 

terugkeer van het Lam Gods in Gent, het WK Wielrennen, het prestigieuze innova-

tiefestival in Leuven, de heropening van het Modemuseum in Antwerpen, de open-

luchtkunsttentoonstellingen in West-Vlaanderen (zoals Beaufort en Watou), de 

opening van de plantentuin in Meise, en de lancering van de nieuwe icoonroutes 

voor fietsliefhebbers. 

 

Toerisme Vlaanderen is ook klaar voor enkele ‘joint promotions’ met Expedia en 

Visit Gent, met Tripadvisor en Visit Brugge, met Deutsche Bahn, Brussels Airlines 

en Thalys zodra het kan.  

4.12. Fiets- en wandelroutes 

Vlaams Belang had een vraag over het incorporeren van fiets- en wandelroutes in 

de YouFlanders-applicatie, aan de update waaraan nu wordt gewerkt. Vandaag 

werkt YouFlanders al met een partner voor het leveren van data over fiets- en 

wandelroutes. De app geeft startpunten aan van honderden routes door heel 

Vlaanderen. Voor een volledige ervaring is dat nog niet helemaal up-to-date, maar 

dat wordt meegenomen in de brede oefening. 

 

Met betrekking tot de opname van een gratis boekingsplatform in de YouFlanders-

applicatie om de logiessector een duwtje in de rug te geven, verwijst de minister 

naar haar eerdere antwoord dat dit wordt bekeken.  

4.13. Herdenkingstoerisme 

Ook over het herdenkingstoerisme in West-Vlaanderen, waarvan men het belang 

zeker niet mag onderschatten, heeft de minister het al uitgebreid gehad. De cam-

pagne Welcome back to Flanders Fields is klaar.  

 

In verband met de tien procent herdenkingstoeristen in de Westhoek die uit  

Nederland komen, ziet de minister wel degelijk potentieel in een campagne speci-

fiek gericht op de noorderburen, samen met een stukje Frankrijk en Duitsland. Die 

markten worden bekeken.  

 

Verder onderneemt Toerisme Vlaanderen acties om buitenlandse schoolgroepen, 

vooral uit het VK, naar Vlaanderen te halen. De provincies concentreren zich op de 

binnenlandse schoolgroepen. De provincie West-Vlaanderen heeft een mooi aan-

bod erfgoed- en vredeseducatie voor scholen. 

4.14. Overleg met de toeristische sector 

De minister bevestigt dat zij op 11 november 2020 een overleg met de toeristische 

sector had samen met minister Hilde Crevits. Drie zaken kwamen aan bod: de 

steunmaatregelen voor de toeristische sector (met name de specifieke problema-

tiek van de logiessector, die meegenomen zal worden), de exitstrategie (waarin de 

coördinerende rol van Toerisme Vlaanderen werd bevestigd, in overleg met de sec-

tor) en brexit. 
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4.15. Vlaams beschermingsmechanisme 3 en Levenslijn 

Voorts waren er specifieke vragen over het Vlaams beschermingsmechanisme 3 en 

de ondernemers in het Vlaamse Gewest die als gevolg van de coronamaatregelen 

te kampen hebben met een omzetdaling van minstens 60 procent. 

 

Heel wat toeristische ondernemingen zijn zwaar getroffen door de coronacrisis. Uit 

analyses blijkt dat de beschikbare reserves in de toeristische sector meer en meer 

opbranden, waardoor ondernemers het de komende jaren moeilijk zullen hebben 

om investeringen te doen in hun logies of attractie. 

 

Omdat het toerisme zich ook slechts geleidelijk zal herstellen, wordt het niet een-

voudig om in de nabije toekomst snel nieuwe reserves aan te leggen. Specifiek 

daarom werd het stimulusprogramma Levenslijn voor de toeristische sector in het 

leven geroepen, naast de algemene regelingen waaronder de sector valt. In prin-

cipe kunnen projecten vanaf 1 maart worden ingediend. Een en ander moet wel 

aangemeld worden bij de Europese Commissie in het kader van de mededeling 

rond de tijdelijke kaderregeling voor staatssteun, maar de minister verwacht geen 

problemen. 

 

De minister verzekert dat het stimulusprogramma zichtbaar is op de website. Op 

de onthaalpagina van Toerisme Vlaanderen is het nu al een van de onderwerpen 

die in de centrale banner in beeld komen. Zij erkent dat nog meer reclame nodig 

is voor wat in het genoemde besluit van de Vlaamse Regering van vrijdag staat, 

maar de sector beseft dat dit op komst is. Heel wat dossiers zijn volgens haar al 

voorbereid. In elk geval is zij het eens met de suggestie om dit nog explicieter te 

maken op de site, wat ze Toerisme Vlaanderen dan ook zal vragen. 

 

De modaliteiten van de steunmaatregelen kunnen wijzigen. Het Vlaamse bescher-

mingsmechanisme kent steun toe op basis van zwaar omzetverlies ten opzichte 

van het jaar voordien. Voor februari 2021 is dat 2020. Men merkt echter nu al dat 

het voor toeristische ondernemingen die afhankelijk zijn van buitenlandse toeris-

ten, minder evident wordt. De crisis begon immers al in februari 2020. Zeker vanaf 

maart 2021 zal de Vlaamse Regering zich opnieuw over de vraag van de referen-

tieperiode moeten buigen. Zij verzekert dat minister Hilde Crevits op de hoogte is 

van de specifieke situatie van de toeristische sector. 

4.16. Sociaal en jeugdtoerisme 

Binnen de sector was er grote tevredenheid over de ondersteuning voor de jeugd-

verblijven en hostels. Die was blijkbaar noodzakelijk voor veel uitbaters om finan-

cieel te kunnen overleven, maar heeft anderzijds ook mogelijkheden gecreëerd ten 

voordele van de toeristen en jeugdgroepen, zoals kosteloos omboeken. De acties 

zijn voor veel uitbaters en jeugdverblijven een reddingsboei geweest, zo blijkt. 

 

De sector hoopt uiteraard zo snel mogelijk te kunnen heropstarten. Men hoopt op 

de paasvakantie. De heropstart zal sowieso niet op volle bezetting zijn. De prog-

noses voor de bezettingen blijven laag. Veel groepen of toeristen met een ‘voucher’ 

willen in een betere periode komen. Veel uitbaters zijn bang dat ze hun vaste klan-

ten kwijt zijn. Contacten met scholen, vaste groepen en touroperators zijn verwa-

terd en men is niet meer zeker dat sommige scholen nog wel gaan inzetten op 

dergelijke buitenschoolse activiteiten. Ook de vrijwilligers moeten natuurlijk op-

nieuw overtuigd worden.  

 

Veel uitbaters hebben ook geen of weinig reserves opgebouwd, terwijl de vaste 

kosten blijven. Een aantal van de verblijven vereisen ook investeringen die men 

nu niet durft uit te voeren door de beperkte reserves. Op dit punt komt het Vlaamse 

stimulusprogramma ook tegemoet aan de problematiek. Belangrijk is dan ook de 
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verhoging van de infrastructuursubsidies met 5 miljoen euro over drie jaar voor de 

jeugdverblijven, zowel voor renovatie als nieuwbouw, terwijl de structurele subsi-

die van 1,5 miljoen euro per jaar voor toegankelijkheid blijft. 

 

Haar antwoord op de uitdrukkelijke vraag naar een nieuwe ronde voor het nood-

fonds Jeugdtoerisme hangt af van het tijdstip waarop de jeugdlogies kunnen her-

opstarten. Hoe langer de logies gesloten zijn, hoe hoger de nood. De minister 

verzekert dit samen met de sector op te volgen. 

 

Wat het in aanmerking komen van de sector van het sociaal en jeugdtoerisme voor 

de aangekondigde globalisatiepremie betreft, legt ze uit dat de voorwaarden voor 

de premie op de website van VLAIO staat. Indien ondernemingen uit het sociaal- 

en jeugdtoerisme eraan voldoen, komen zij in aanmerking. Zij zijn dus zeker niet 

a priori uitgesloten. Uit de bevraging die de sector bij zijn leden heeft uitgevoerd, 

blijkt echter dat slechts een minderheid effectief een beroep gedaan heeft op de 

verschillende steunmaatregelen. De belangrijkste steun betrof het noodfonds 

waarin voorzien is voor het jeugdtoerisme.  

4.17. Relance in voorjaar en zomer 2021 

Bij de voorbereiding van de toeristische relance in de lente en zomer van 2021 is 

er tot nu toe gefocust op de logies- en de eventsector. Toerisme Vlaanderen heeft 

eind januari, in samenwerking met provincies en kunststeden, een bevraging ge-

daan bij de volledige logiessector, waarin gepolst is naar het afgelopen jaar en hoe 

de sector de toekomst inschat. Die resultaten worden nu verwerkt en zijn eind 

februari beschikbaar.  

 

Daarnaast is er nog een bevraging geweest van de eventsector, waarin 28 procent 

van de respondenten aangaf dat al hun events in 2020 waren geschrapt. Bij 55 

procent was dat meer dan de helft. De verwachting was dat men in het tweede 

kwartaal opnieuw live-events kon organiseren. De bevraging liep in samenwerking 

met de Karel de Grote Hogeschool. 

 

Om de sector te ondersteunen, zijn er zoals gezegd twee ondersteuningspro-

gramma’s: het stimulusprogramma en Flanders is a Festival. De huidige protocol-

len voor de toeristische sector zijn nog steeds geldig. De relance gebeurt in 

verschillende fases, evenals de marketingaanpak: de eerste focus ligt op het bin-

nenland, daarna op de buurlanden (in de zomer), in een derde fase wordt gemikt 

op de rest van Europa (najaar 2021), en tot slot op de rest van de wereld (ver-

moedelijk pas vanaf 2022). Daarbij onderstreept de minister nogmaals dat de uit-

voering van wat goed voorbereid is, afhankelijk is van de toestand, ook in de 

buurlanden. 

 

Er wordt ook geïnformeerd naar de stand van zaken van het Europese overleg over 

het zogenaamde coronavaccinatiepaspoort en het standpunt van de minister. De 

Europese Commissie heeft aangekondigd een trekkende rol te willen opnemen. Zij 

kijkt ernaar uit en wil het op de informele raad van Europese ministers van Toerisme 

volgende maand ter sprake brengen. Verschillende andere partijen onderzoeken 

eveneens de ontwikkeling van een dergelijk paspoort. Vlaanderen beschikt ook over 

de nodige gegevens om zelf actief mee te werken in de ontwikkeling en uitrol.  

 

In het relanceplan Vlaamse Veerkracht wordt in 150 miljoen euro voorzien voor 

toeristische investeringen. Men vraagt naar de concrete stand van zaken. Het plan 

is in hoofdlijnen klaar, legt de minister uit. Zij legt de laatste hand aan de meerja-

rige betaalkalender en zal die voorleggen aan de Vlaamse Regering en vervolgens 

aan het parlement. Zoals aangekondigd wil zij werken met een combinatie van 

open projectoproepen, directe toewijzingen en projecten in eigen beheer.  
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Specifiek voor de zwaar getroffen kunststeden vermeldt zij nogmaals de gefa-

seerde promotie in het buitenland. De projecten waarin geïnvesteerd wordt, zijn 

vaak gelegen in de kunststeden, zoals de Sint-Godelieveabdij. Daarnaast zal de 

kunststedencampagne in samenwerking met de vzw Kunststeden Vlaanderen de 

komende drie jaar extra aandacht schenken aan de promotie van de kunststeden 

in het buitenland, bovenop de reguliere werking. Daarvoor werd 3 miljoen euro 

(voor drie jaar) vrijgemaakt door de minister. De campagne zet in op reputatie-

versterking van de Vlaamse kunststeden en op het effectief aantrekken van be-

zoekers naar die steden. Er wordt ingespeeld op de uniciteit van elke kunststad, 

de korte afstand tussen de steden en op het feit dat de kunststeden in Vlaanderen 

een veilig alternatief zijn voor de drukbezochte citytripsteden in Europa als Parijs, 

Barcelona of Amsterdam. 

 

In 2020 zouden enkele grote internationale topevenementen naar Vlaanderen ko-

men: World Choir Games en World’s 50 Best Restaurants. Event Flanders slaagde 

erin om de organisatoren te overtuigen om ze opnieuw in te plannen in 2021. Het 

is duidelijk dat elk van de genoemde topevenementen bijzonder getroffen is door 

de pandemie.  

 

Wat de World Choir Games betreft, die initieel gepland waren voor juli 2020, werd 

eerder al beslist het evenement met een jaar uit te stellen. Voortschrijdend inzicht 

over de evolutie van de pandemie maakte ondertussen duidelijk dat het virus en 

alle beperkingen die er het gevolg van zijn, ook voor de editie in 2021 bepalende 

factoren zullen zijn. Virologen zeggen dat het geen normale editie zal zijn. Momen-

teel lopen gesprekken met Interkultur. Het vraagt van alle partijen, en in het bij-

zonder van de Vlaamse koren, een bijzondere flexibiliteit.  

 

Zowel door Event Flanders als de gaststeden Brugge en Antwerpen en de rechten-

houders William Reed en UNWTO wordt er alles aan gedaan om zowel de World’s 

50 Best Restaurants als de UNWTO World Forum on Gastronomy Tourism te laten 

plaatsvinden in 2021. Na initieel te zijn verplaatst naar respectievelijk 7-8 juni 

2021 en 21-23 juni 2021 haalde de realiteit ons in. Eind januari werd duidelijk dat 

juni te vroeg zou komen. Unaniem en constructief werd beslist om beide evene-

menten te verplaatsen naar het najaar van 2021. Momenteel zijn de gesprekken 

over nieuwe data volop aan de gang. Zij lopen goed. Ondertussen werd voor beide 

evenementen al werk gemaakt van een hybride scenario, waarin naast een fysiek 

ook een aantrekkelijk online deel aangeboden wordt. De hybride formule wordt 

daarbij opgevat als een format waarin de gaststeden fungeren als het canvas voor 

verschillende eventonderdelen.  

4.18. Sluiting campings 

Open Vld vraagt of de uitspraak van de Raad van State financiële schadeclaims tot 

gevolg kan hebben vanwege misnoegde eigenaars die hun accommodatie onte-

recht moesten sluiten. De minister vermoedt dat men verwijst naar het recente 

arrest over de sluiting van campings. Uit de contacten die zij heeft met de sector, 

heeft zij niet begrepen dat dergelijke schadeclaims in de pijplijn zitten, maar dat 

valt natuurlijk af te wachten. 

4.19. Buitenlandse reizen 

De vooruitzichten voor buitenlandse reizen die niet als noodzakelijk gekwalificeerd 

kunnen worden met het oog op de paasvakantie, hangen in belangrijke mate af 

van de evolutie in België en in de buurlanden. Dat zal dan ook aan bod komen in 

het Overlegcomité. 
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4.20. Heropstart voor mensen in armoede 

Specifiek voor mensen in armoede kocht Toerisme Vlaanderen binnen het nood-

fonds voor 4,9 miljoen euro aan plaatsen in bij toeristische partners. Die middelen 

zijn twee keer goed besteed: aan de sector en aan mensen die anders niet op 

vakantie kunnen gaan. Op 1 januari 2021 was nog maar een derde van de reser-

vaties opgebruikt. De rest kan dit jaar gebruikt worden. Zoals gezegd heeft de 

sector van het jeugdtoerisme door de steun van het noodfonds de voornaamste 

vragen overleefd. Zoals eveneens gezegd is ze in gesprek met de sector over wat 

dit jaar nog nodig is. Daartoe heeft ze al een aantal initiatieven genomen. Sociaal 

en jeugdtoerisme worden niet aan hun lot overgelaten, onderstreept ze nogmaals. 

4.21. Festivals en horeca 

Ook met betrekking tot de festivals zal veel afhangen wat georganiseerd kan wor-

den en onder welke voorwaarden. De modaliteiten worden bekeken met de sector 

en de virologen. Zij verwacht daarover snel duidelijkheid, eind februari of begin 

maart. Zij deelt alleszins de bezorgdheid van de betrokkenen en wil in elk geval 

voorbereid zijn op wat mogelijk is.  

 

Hoe dan ook blijft het een kansberekening. Met het terugvorderbaar voorschot voor 

eventorganisatoren en de projectoproep Flanders is a festival wil de overheid alvast 

organisatoren ondersteunen in deze onzekere situatie. Doel is elke kans te kunnen 

grijpen die zich aandient. 

 

Over de heropening van de horecasector doet de minister geen uitspraak. Die be-

slissing vormt een onderdeel van een omvattende exitstrategie. In de eerste plaats 

moet men volgens haar nu kijken wat in de buitenlucht mogelijk is. Ze roept de 

vraag op of er een groot verschil is tussen op de grond zitten voor een café met je 

eigen drank, zoals zij om zich heen ziet, of op een terras van dat café zitten. Ook 

daarover zal de regering vrijdag van gedachten wisselen, verwacht zij. 

5. Vragen van de leden 

5.1. Tussenkomst van Karin Brouwers 

Karin Brouwers vraagt wat in de protocollen staat die zijn bezorgd aan het corona-

commissariaat. Zijn dat dezelfde voorwaarden waaraan relatief kleine evenemen-

ten tijdens de zomer moesten voldoen? Zijn ze gekoppeld aan virologische om-

standigheden, zoals de vaccinatiegraad? Moeten deelnemers een vaccinatiebewijs 

meebrengen of een sneltest ondergaan? Ze wil graag weten wat er net in de pro-

tocollen staat. 

5.2. Tussenkomst van Emmily Talpe 

Emmily Talpe is blij dat de minister ervoor zorgt dat toerisme weer mogelijk wordt 

zodra het kan. Protocollen zijn daarbij enorm belangrijk. Zij dringt erop aan zo snel 

mogelijk met de sector te communiceren over de manier waarop die uit de vorige 

versoepeling geactualiseerd worden of zijn, zodat ze zich op tijd kunnen voorbe-

reiden. Het lid is ook tevreden dat de minister niet alleen aandacht heeft voor 

hotels, maar voor alle vormen van logies. Ze verwijst naar Peter De Wilde die sprak 

van de loreca (logies, restaurant en cafés) in een eerdere gedachtewisseling. 

 

Op Europees vlak dringt zij aan op een gelijk speelveld en een parallelle opstart, 

al zal dat niet evident zijn. Datzelfde geldt voor het certificaat dat men gevacci-

neerd is. Er mag niet op twee snelheden gewerkt worden. 
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Haar fractie waardeert tot slot ook de vele projecten die als reactie op brexit zijn 

opgestart. Vlaanderen heeft een breed relanceplan nodig, maar de specifieke re-

gio’s vragen de uitwerking van troeven op maat. Zij is blij met de aandacht van de 

minister daarvoor, en met die voor Levenslijn. Weet de sector dat projecten vanaf 

1 maart ingediend kunnen worden?  

 

Tot slot bepleit ze voldoende aandacht voor het imago in het buitenland. 

6. Antwoorden van minister Zuhal Demir 

Zuhal Demir antwoordt dat de uitwerking van de protocollen klaar is. Sneltests 

zullen waarschijnlijk ingezet worden bij grotere groepen. Zij kan nog niet veel over 

de inhoud zeggen, omdat de experts eerst nog groen licht moeten geven. De im-

pact van de vaccinatiegraad wordt inderdaad een belangrijke parameter.  

 

Zij vermeldt nogmaals de update CERM 2021, die samen met de sector is opgesteld 

voor iets kleinere evenementen. Voor de grotere evenementen wordt aan sneltests 

gedacht. Na de validatie wordt erover gecommuniceerd, maar zij wil nu geen on-

nodige discussie uitlokken over wat nog niet gevalideerd is. 

 

 

Cathy COUDYSER, 

voorzitter 

 

Karl VANLOUWE 

Annick LAMBRECHT, 

verslaggevers 
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Gebruikte afkortingen 

b2b business-to-business 

CERM COVID Event Risk Model 

CIRM COVID Infrastructure Risk Model 

Etias Europees systeem voor reisinformatie en -autorisatie 

NMBS Nationale Maatschappij der Belgische Spoorwegen 

UNWTO World Tourism Organization 

VK Verenigd Koninkrijk 

VLAIO  Agentschap Innoveren en Ondernemen 

WO I  Wereldoorlog I 

 


